
Ajuntament de Castelló

Acta de la Junta Municipal del Districte Est.

Nº d’Acta: 21

Caràcter de la sessió: Ordinària

Data de la sessió: 26. setembre. 2017

Hora inici/fi: 20:05 / 20:49

Lloc: Av. Germans Bou, 27 baix

Membres assistents:

ALICIA BRANCAL MAS
MARIA CARMEN RIBERA SORIANO
BEGOÑA CARRASCO GARCÍA
VICENT GRAU REIG
MANUEL RODA FERNÁNDEZ
VICENTE BLÁZQUEZ GONZÁLEZ
ISSANKA RODRÍGUEZ MONSERRAT
ESTEBAN ADELL BOIX
NURIA SOLSONA SORRIBES

Membres absents: 

ISABEL RÍOS GARCÍA
FERNANDO SOS GARCÍA
VICTORIA GARCÍA LÓPEZ
VICKY AMORES HEREDIA

Presidenta (Compromís)
Vicepresidenta – Regidora (PSPV)
Regidora (P.Popular)
Veí (Alcaldia)
Veí (Compromís)
A VV Rafalafena
A VV Rafalafena dels Tarongers 
A VV Bul. Vicente Blasco Ibáñez 
AMPA CP Lluis Revest 

Veïna (Alcaldia). (*)
Veí (Ciutadans) (*)
A VV Gumbau (*)
A VV Dr. Marañón i Adjacents

(*) Excusa su ausencia.

Secretari:

JORGE AHÍS GAVALDÁ

Per la senyora Presidenta s’obri la sessió amb els assumptes que figuren en l’orde
del dia: 

1r.- Aprovació de l’Acta de la sessió anterior, 25. jul. 2017.

S’aprova per unanimitat dels membres assistents.



2n.- Informe de la Presidenta.

La senyora presidenta comenta alguns dels assumptes plantejats en les passades
Juntes de data 20/06/17 i 25/07/17, i que s’han anat contestant pels diferents departaments
municipals:

A la Sra. Amores – contesta els Serveis Urbans, Infraestructures i Sostenibilitat

-Que el passeig Lidón, té un caràcter molt emblemàtic de la ciutat i que es troba molt brut. S’hauria
d’incrementar, principalment, el servei de neteja en el dit passeig.

R./ La freqüència de neteja és diària, 6 vegades per setmana de dilluns a dissabte, consistent en
l’agranat de les voreres dels laterals del passeig. – La neteja de la zona central del passeig Lidón
està inclosa en el servei de manteniment i neteja de Parcs i Jardins, des de la qual s’informa estos
serveis tècnics que els serveis realitzats consisteixen en: agranat i buidatge de papereres amb una
freqüència de  6 vegades/setmana, així com l’arreplega de fulls mitjançant bufadora, ben sovint
variable segons les necessitats en funció de l’època de l’any. – La neteja que es realitza sobre les
calçades i voreres laterals des del servei de neteja viària consisteix en: agranat motoritzat i agranat
mecànic (3 vegades/setmana) i  neteja mecànica (1 vegada/4 setmanes).  – No obstant això, la
informació facilitada, es realitzarà seguiment per part  d'estos serveis tècnics durant els pròxims
mesos per a avaluar el grau de neteja.

-  Que s’hauria de donar una solució als contenidors que hi ha ubicats en la plaça Na  Violant, ja
que és un entorn emblemàtic, també, de la Ciutat, i a part perquè estan junt amb les terrasses dels
bars de la zona. Mala vista i olen malament.

R./ Els dits contenidors s’han desplaçat uns metres cap a l’interior del carrer Santo Domingo. Es
realitzarà seguiment per part d’aquests serveis durant els pròxims mesos per a avaluar l’estat i ús
que es realitze sobre els mateixos. 

Al Sr. Blázquez – contesta el Patronat d’Esports

-Com està el tema de la tanca del Camp de Futbol de Rafalafena. El senyor Blázquez recorda que
la dita  tanca els xavals  la dobleguen per a colar-se en el recinte i també pot convertir-se en un
verdader perill per als vianants que circulen per la vorera.

R./ Pel que es referix a l’estat de la tanca del Camp de Futbol Rafalafena, els operaris del Patronat
realitzen  accions  puntuals  de  reparació  o  substitució  de  trams  de  la  mateixa  sempre  que  es
detecten deficiències. De fet, l’última reclamació que ens ha arribat al Patronat és de data 28 de
març i a 10 d’abril se li va notificar al sol·licitant que l’actuació estava acabada. No obstant això,
som conscients que és necessari buscar una solució definitiva que passaria per augmentar  l’altura
del mur d’obra i substituir  la tanca. L’inconvenient és que es tracta d’una solució molt costosa i
difícilment abordable a curt termini.

-Pregunta pel tema de la poda dels arbres de les mateixes instal·lacions esportives.  El senyor
Blázquez recorda que fa quatre anys que no es poda.

R./  En  referència  a  la  poda dels  arbres,  el  Patronat d’Esports  no compta amb una contracta
externa que realitze el manteniment de la jardineria de les instal·lacions que gestiona. Els propis
zeladors  realitzen  treballs  senzills  de  jardineria  i  a  vegades  es  contracten  tasques  puntuals,
sobretot de poda, per a aquells arbres més inaccessibles. En el pressupost de 2018, el Patronat si
que té intenció de contemplar la licitació de treballs de manteniment de jardineria però dependrà
del percentatge d’augment del pressupost respecte de l’any anterior.

-Sol·licita que es retiren els jocs infantils ubicats en el Parc Rafalafena, que estiguen deteriorats,
que hi ha alguns que ho estan, inclús podrien resultar perillosos la seua utilització. En definitiva,
canviar-los per nous.

R./ Es trasllada a les Brigades Municipals perquè retiren els que estan en mal estat i suposen un
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perill. En la mesura de la disponibilitat, se substituiran per uns nous.

A la Sra. García – contesta els Serveis Urbans, Infraestructures i Sostenibilitat

-Que l’afonament de la calçada en el carrer Pablo Iglesias, pròxim al carril bici, ha alçat l’asfalt. I
també ocorre el mateix en l’Av. Germans Bou en el pas de vianants enfront de l’edifici PROP.

R./ El carrer Pablo Esglésies ha sigut inclosa dins dels projectes sostenibles de l’any 2017,  esà
redactant-se el projecte, es licitarà i executarà durantmesespròxims mesos.

-Que les voreres del carrer Bisbe Salinas, encara que passa el servei de neteja, estan prou brutes.

R./  La freqüència actual de neteja del carrer és diària quant a l’agranat manual, i la neteja del
carrer es realitza els divendres, dissabtes i diumenges, no obstant es van a realitzar inspeccions
diàries  durant  dos  mesos  per  a  comprovar  l’estat  del  carrer  i  estudiar  la  necessitat  o  no
d’incrementar la dita neteja.

Al Sr. Roda – contesta els Serveis Urbans, Infraestructures i Sostenibilitat

-Que els arbres de l’Av del Mar no donen ombra. Açò suposa un problema per als vianants que per
aquesta avinguda transiten pel perill que suposa estar exposat a la radiació solar. Es podria donar
alguna solució a este problema?

R./ Es tracta d’un problema de difícil solució, més enllà d’esperar que els arbres augmenten el seu
port i per tant la seua ombra, no obstant es trasllada als Tècnics de Jardineria perquè estudien
possibles solucions.

-Que en el carrer darrere del Comerç de Pintures Galindo hi ha  3 contenidors de Selectiva que
passen desapercebuts.

R./ Dins de l’estudi de l’empresa de neteja, aquests contenidors presten servei a les empreses i
comerços d'eixos voltants, sent la seua correcta ubicació.

-En el carrer Cronista Revest, entre el carrer Mestre Ripollés i Pérez Dolz, quan plou es fa un toll
d’aigua considerable i no hi ha embornals.

R./  Es trasllada  a les  Brigades Municipals  perquè  revisen  la  zona  i  en  cas  de ser  necessari
realitzen els dits embornals.

-Amb relació als embornals, el senyor Roda comenta que s’omplin molt de brutícia, per mencionar
alguns carrers: Moncofa, Ulloa, Clara Campoamor, etc. S’haurien de netejar amb mes assiduïtat.
Potser caldria canviar el tipus de reixeta per a evitar que es fique tanta brutícia.

R./ Es trasllada a l’empresa corresponent perquè passen a realitzar la dita neteja.

-Que en la  vorera  del  carrer  Rafalafena,  enfront  de la  Piscina  Provincial  no hi  ha arbres.  Se
sol·licita es planten arbres que puguen donar ombra a eixe tram de carrer.

R./ Es trasllada als Serveis Tècnics de Jardineria perquè estudie el tema.

3r.- Precs i preguntes



Intervé  Vicente  Blázquez  González.  El  senyor  Blázquez  comenta  que  els
arreglaments de les neteges en el CP Sanchis Yago, que pareix es duran a terme a través
dels Pressupostos Participatius, haurien de realitzar-se tan ràpidament com siga possible,
tenint en compte el deficient estat en què es troben.

Intervé  Issanka Rodríguez Monserrat.  La senyora  Rodríguez comenta que els
veïns del grup Rafalafena dels Tarongers demanen que es finalitzen ja d’una vegada les
obres en el dit grup. La senyora presidenta comenta respecte d’això, que està previst es
realitzen a principis de l’anys que ve.

La senyora Rodríguez comenta també que en el carrer Moncofa, les voreres estan
molt  brutes de xiclets i  merdes de gossos. Se sol·licita es netege amb aigua a pressió
almenys cada quinze dies.

Intervé Manuel Roda Fernández. El senyor Roda comenta diversos temes:

Se sol·licita la col·locació de jocs infantils en el Bulevard Vicente Blasco Ibáñez
entre el carrer Gonzalo Puerto Mezquita i el parc de l’Auditori. Recentment es va posar un
joc infantil (Formiga) en l’altra part del Bulevard.

Que  la  plaça  on  està   “l’Espai  d'Art  Contemporani”,  entre  els  carrers  Prim,
Marqués  de  la  Ensenada i  Santo  Domingo  està plena  de  barreres  arquitectòniques  i
desnivells sense senyalitzar.  Se sol·licita es prenguen les mesures necessàries per a fer
una plaça més accessible a totes les persones. 

S’hauria  de  vigilar  més  la  velocitat  en  el  carrer  Columbretes,  concretament  a
l’altura del número 1 – 3. En  esta  ubicació hi ha un semàfor que els vehicles se’l solen
botar en roig quan el vianant està creuant en verd.

Se sol·licita que col·loquen més passos de vianants en el carrer Columbretes per
exemple  en l’encreuament  amb carrer  Federico Alicar  Garcés o carrer  Gonzalo  Puerto
Mezquita.

En l’Av. Benicàssim encreuament amb carrer Doctor Vicente Altava hi ha un pal
de llum amb quatre focus rodejat de palmeres. S’hauria de revisar, ja que sobre haver-hi
quatre focus de llum la vorera està molt poc il·luminada en fer ombra les palmeres.

Ocorre el mateix en la plaça Herrero Tejedor, al costat de la biblioteca Rafalafena.
Un fanal fa llum en la copa dels arbres i en la vorera està a fosques. Caldria plantejar-se
col·locar uns pals de llum més baixos que feren llum en la vorera.

En la zona del McDonals, Burguer King, Lidl,... de l’Av. del Mar, tots estos carrers
de  la  contornada  els  caps de  setmana apareixen  plens  de  bosses,  restes  de  menjar,
llandes, etc. que deixen els clients  d'estos establiments de menjar ràpid. Se sol·licita que
col·loquen més papereres i contenidors per eixa zona perquè puguen depositar allí el fem.

En l’Av. del Mar , 45 hi ha un semàfor amb polsador per a vianants. Quan polses
per a poder creuar, no s’encén  “espere verd”, el que porta a confusió de si funciona o no.
Se sol·licita es revise perquè funcione correctament.

En el carrer Prim encreuament amb carrer Almagro, hi ha dos contenidors de fem
que fan molt mala olor. Se sol·licita que es netegen amb aigua i sabó.

En  l’Av.  Germans  Bou,  200,  davant  del  comerç  Pintures  Galindo  hi  ha  tres
contenidors  de  fem i  quasi  sempre  estan  plens  de  caixes  de  cartó.  Se  Sol·licita  que
s’incorpore un contenidor més de paper-cartó per a facilitar el reciclatge.

En el passatge Cronista Revest, entre el carrer Prim i Av. Germans Bou, sempre
fa una olor insuportable de pixarrades, merda i fem. Se sol·licita que es netege amb aigua
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a pressió i sabó, amb una freqüència, almenys, de cada quinze dies, ja que es tracta d’un
pas amb molta afluència de gent.

Intervé Nuria Solsona Sorribes. La senyora Solsona comenta diversos temes:

Que es faça un estudi de viabilitat i implantació d’un Camí Escolar segur, per la
contornada dels col·legis Lluis Revest i Sanchis Iago. Aquesta proposta és protegida per
les AMPA dels dos col·legis.

Que el semàfor ubicat en el carrer Miguel Servet cantó carrer Rafalafena, està
tapat per les branques de l’arbre que hi ha junt amb el mateix. Se sol·licita que poden les
branques del dit arbre i que es revise periòdicament perquè no arribe a tapar-ho una altra
vegada.

Se sol·licita que es canvie d’ubicació el contenidor de fem situat en el cantó del
carrer  Miguel  Servet  i  Taxida  i  es  col·loque  algun  element  dissuasori  que  impedisca
l’estacionament de vehicles abans del pas de vianants. Resulta que és un carrer que fa
corba i és impossible veure els vianants amb suficient antelació.

Se sol·licita que a les hores d’entrada i eixida de les escoles hi haja una regulació
del tràfic per part de la Policia Local o AMU, en el cantó dels carrers Rafalafena i Benicarló,
junt amb la Biblioteca. En este punt els vehicles que transiten des del carrer Benicarló en
direcció al carrer Rafalafena poden girar a la dreta mentres el semàfor del carrer Benicarló
dels vianants està en verd, generant situacions de perill.

Se sol·licita que l’Ajuntament inste a la Comunitat de Propietaris Parc Lidón I/II
que pode les tanques que limiten amb el carrer La vilavella. Aquests invadeixen les voreres
fins a 50 cm. i són un perill per als vianants, sobretot xiquets que es dirigeixen al col·legi.

Se sol·licita que es vigile, principalment en horari escolar, les places d’aparcament
per a persones amb mobilitat reduïda junt amb els col·legis Lluis Revest i Sanchis  Yago
(carrers  La  vilavella,  Moncofa  i  Germà  Monzón  Porrassa)  ja  que  són  utilitzades  per
persones no autoritzades.

I no havent-hi més assumptes que tractar s’alça la sessió, sent les  vint hores i
quaranta-nou minuts,  estenent-se  d’ella  la  present  acta  firmada  per  la  Presidenta  i  el
Secretari.

(Document firmat electrònicament al marge.)


